
R O M Â N I A
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN
    CONSILIUL JUDEŢEAN

PROCES–VERBAL
încheiat astăzi 09.01.2014, ora 12,00 în cadrul şedinţei ordinare a

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN

        Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie:

Doamnelor şi domnilor,  
Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 28 de consilieri judeţeni.   
Lipsesc  motivat:  domnul  preşedinte  Sorin  Frunzăverde,  domnul  consilier  Başag

Viorel şi doamna consilier Bittermann Olga Persida.
Se  supune  la  vot  motivarea  domnului  preşedinte  Sorin  Frunzăverde,  domnului

consilier Başag Viorel şi a doamnei consilier Bittermann Olga Persida.
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.339/30.12.2013, comunicată domnilor

consilieri  în  scris  prin  adresa  nr.IV/06/06.01.2014,  potrivit  art.94  alin.1  din  Legea
nr.215/2001 a administraţiei  publice locale, republicată, cu modificările şi  completările
ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/18/06.01.2014 şi s-a adus la cunoştinţa locuitorilor
prin publicare în Ziarul „Jurnal de Caraş-Severin” din data de 31.12.2013.

Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului.
Participă  ca  invitaţi:  domnul  subprefect  Paulescu  Anton,  domnul  senator  Duruţ

Aurel, domnul deputat Slobodan Giureci Ghera - Uniunea Croaţilor, domnul deputat Ioan
Benga,  domnul  manager  Secăşan  Dumitru  -  Spitalul  Judeţean  Reşiţa,  reprezentanţi  ai
instituţiilor  subordonate  Consiliului  Judeţean Caraş-Severin,  precum şi  reprezentanţi  ai
aparatului propriu.

Din  partea  mass-mediei  participă  reprezentanţi  ai:  Ziarului “Jurnal  de  Caraş-
Severin”,  „BANAT  TV”,  „Radio  Reşiţa”,  Publicaţia  „Argument”,  TVR  Timişoara,
Cotidianul „Adevărul de Seară”, AGERPRES, Vest TV. 

Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă.
Ordinea de zi este următoarea:
1.Proiect de hotărâre privind acoperirea definitivă din excedentul bugetului local al

judeţului Caraş-Severin a deficitului secţiunii de funcţionare.
2.Proiect de hotărâre pentru completarea Anexei la Hotărârea Consiliului Judeţean

Caraş-Severin nr.9/2010 privind însuşirea inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul
public al judeţului Caraş-Severin, la data de 31.12.2009, modificată. 

3.Informare asupra activităţii Centrului Judeţean pentru Conservarea şi Promovarea
Culturii Tradiţionale Caraş-Severin în perioada 1 iulie 2013-31 decembrie 2013.
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4.Întrebări. Interpelări. 
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Se cuvine, să începem cu o urare de

„La mulţi  ani!” pentru colegii  consilieri  judeţeni.  Vă rog să primiţi  această urare şi  în
numele domnului preşedinte Frunzăverde, care poate nu s-a întâlnit cu toţi în acest an.
Este o urare de an bun, un an care este de-o importanţă deosebită, fiind primul an din
această perioadă pe care o parcurge România, respectiv perioada 2014-2020. Aceeaşi urare
o facem colegilor noştri prezenţi aici şi distinşilor invitaţi care participă la această întrunire
a noastră. Un salut deosebit aş vrea să-l transmit şi din partea preşedintelui,  onoraţilor
membrii ai presei prezenţi astăzi la şedinţa de consiliu. Este o şedinţă deosebită, fiind şi
prima din acest  an,  când trebuie să  ne croim practic drumul.  De altfel,  în perspectiva
acestei şedinţe, domnul preşedinte Frunzăverde a ieşit public şi a spus în presă, gândurile
care le avem cu privire la mersul Consiliului Judeţean şi dorinţa noastră de a îndeplinii
aşteptările celor pe care îi reprezentăm în acest consiliu. Mă refer la fondurile europene,
cum anticipasem. Este anul în care se croiesc proiectele cu privire la această perioadă, dar
în acelaşi timp, vrem să fie în deplină concordanţă şi cu fondurile de la bugetul de stat.
Aceste fonduri vin în principal pe ordonanţa nr.28, structurată pe cele 3 capitole care fac
trimitere la mediul rural, la mediul urban şi la Consiliul Judeţean. Suntem în faza în care
vrem să vedem toate ghidurile axelor şi măsurilor din această perioadă şi apoi să prevedem
ce ar rămâne pentru fondul bugetului de stat, unde să prindem şi lucrări noi. Până acum, la
această ordonanţă nr.28, au fost prevăzute doar proiectele în derulare. Domnul Ştefănescu,
făcând trimitere la discuţia mea cu privire la fondurile europene, ne reprezintă acolo, într-
un mod pe care noi îl cunoaştem. Acest lucru am vrut să-l prezint în deschidere, înainte de
a intra pe fond, în şedinţa noastră de astăzi.

Domnul  Imbrescu,  vă  rog,  procesul-verbal  al  şedinţei  din  ultima  lună  a  anului
trecut.

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Da. La procesul-verbal din 19.12.2013,
dacă sunt amendamente, obiecţii? Dacă nu sunt, cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri?
Nu sunt. Mulţumesc, domnule vicepreşedinte.

Domnul vicepreşedinte  Ghiorghioni Ionesie: Mulţumesc şi eu, domnule secretar.
Înainte de a vă supune la vot ordinea de zi, vreau să vă informez că faţă de această ordine
stabilită prin dispoziţia de convocare, se propune introducerea în procedură de urgenţă a
unui proiect de hotărâre şi anume: „Proiect de hotărâre privind reorganizarea Comisiei de
selecţie şi  a celei de soluţionare a contestaţiilor,  precum şi conţinutul anunţului public
pentru prima sesiune de selecţie a ofertelor culturale pentru anul 2014”, proiect care va fi
supus votului secret. De ce acest lucru? Este o prevedere legală, ca această comisie să fie
reorganizată în 30 de zile de la aprobarea bugetului. Se împlinesc cele 30 de zile şi pentru
a nu face această greşeală, de a întârzia, o facem astăzi în procedură de urgenţă şi o lăsăm
la ultimul punct. Cu această precizare, vă supun la vot ordinea de zi care aţi avut-o în
mape şi voi dai citire pe puncte, pe parcurs. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se
aprobă în unanimitate. Mulţumesc.

*
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume:
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1.Proiect de hotărâre privind acoperirea definitivă din excedentul bugetului local al
judeţului Caraş-Severin a deficitului secţiunii de funcţionare.

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: La primul punct de pe ordinea de zi,
avem un punct procedural,  putem să-i spunem aşa şi  este „Proiect  de hotărâre privind
acoperirea definitivă din excedentul bugetului local al judeţului Caraş-Severin a deficitului
secţiunii de funcţionare”. Cei care cunoaşteţi, dar vreau să spun pentru toată lumea, în
conformitate  cu  art.  58  din  Legea  nr.273/2006  şi  a  Ordinului  Ministrului  Finanţelor
Publice din 2013, pentru a fi aprobate Normele Metodologice de încheiere a exerciţiului
bugetar pe 2013, se derulează operaţiuni în cadrul secţiunii de funcţionare a bugetului.
Ştim  acest  lucru.  În  fiecare  an,  calculându-se  diferenţa  între  cheltuielile  secţiunii  de
funcţionare, precum şi veniturile secţiunii de funcţionare, reiese acea  diferenţă, care la
noi,  în  acest  an este  de  1.309.190,12 lei.  Faţă  de acestea,  se  supune spre  aprobare  şi
adoptare proiectul de hotărâre privind acoperirea definitivă din excedentul bugetului local
al  Judeţului  Caraş-Severin  a  deficitului  secţiunii  de  funcţionare,  însoţit  de  această
expunere. Vă spuneam de la început, este o chestiune procedurală care se face în fiecare
an. Dacă la acest punct, careva dintre dumneavoastră are o opinie? Dacă nu, trecem la vot.

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt.  Se  adoptă  în  unanimitate.  Vă  mulţumesc  foarte  mult  şi  mult  succes  capitolului
finanţe, în noul exerciţiu bugetar.

*
Se trece la discutarea punctului 2 al ordinii de zi şi anume:
2.Proiect de hotărâre pentru completarea Anexei la Hotărârea Consiliului Judeţean

Caraş-Severin nr.9/2010 privind însuşirea inventarului bunurilor care alcătuiesc domeniul
public al judeţului Caraş-Severin, la data de 31.12.2009, modificată. 

Domnul vicepreşedinte  Ghiorghioni Ionesie: Avem un punct care se prefigura în
şedinţa  trecută.  Da?  Şi  l-am  intitulat  în  această  lună,  proiect  de  hotărâre  pentru
completarea  Anexei  la  Hotărârea Consiliului  Judeţean Caraş-Severin nr.9/2010 privind
însuşirea  inventarului  bunurilor  care  alcătuiesc  domeniul  public  al  judeţului  Caraş-
Severin, la data de 31.12.2009. Ca să fie bine înţeles acest punct şi având în vedere faptul
că sunt în cunoştinţă de cauză…Spun acest lucru, deoarece vă amintiţi că în urmă cu vreo
4 ani, în momentul în care s-a schimbat acţionariatul la SC Aeroportul din Caransebeş şi
eu am fost delegatul Consiliului Judeţean. Se ştie că la început a fost o concesiune cam
nereuşită,  până  în  acel  moment,  când  s-a  schimbat  acţionariatul.  Atunci  se  prefigura
executarea  lucrărilor  necesare,  pentru  a  se  crea  oportunitatea  de  a  pune  în  funcţiune
Aeroportul de la Caransebeş. Pot să vă spun, că de-a lungul acestor ani, noul acţionariat
concesionar s-a ţinut de contractul de concesiune şi a făcut investiţiile necesare. Ştiţi că pe
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parcurs  v-am mai  informat.  Este  la  zi  cu  redevenţa,  o  redevenţă  care  nu  o  poţi  lua
oarecum, de ici de acolo. Sunt 85 de mii de euro pe an. Toate bune şi frumoase! Dar în
intenţiile de a găsi un investitor, din toate studiile de fezabilitate care au fost executate
acolo, la aeroport, nu şi-a asumat nimeni… Suntem conştienţi cu toţii, că o cursă de linie
Caransebeş-Bucureşti este foarte costisitoare, şi nu ştiu cât de mult se poate acoperi cu
pasageri. Deci, asta a cam picat din start. S-a încercat şi un aeroport cu avioane de tip
Cargo,  dar  poate  că  judeţul  nostru  nu  prea  are  ce  să  transporte,  produse  sau  să  vină
produse,  tip  Cargo.  Avem  acel  mare  handicap,  că  Aeroportul  Timişoara  este  foarte
aproape, precum şi Aradul, care sunt aeroporturi consacrate. Ce a rămas şi ce vine ca o
perspectivă  acum,  este  un  aeroport  cu avioane  de  turism.  Ştiţi  că  strategia  noastră  de
dezvoltare şi visul nostru de dezvoltare a acestui judeţ, este calat în cea mai mare proporţie
şi pe turism. Un aeroport la Caransebeş, cu avioane de turism, este benefic, deoarece, tot
noi am aprobat înfiinţarea celor 3 asociaţii  de dezvoltare intercomunitară  cu privire la
locurile  deosebite  care  le avem şi  anume:  Semenic,  Muntele  Mic şi  Ţarcu.  Mai  mult,
încercăm cu investitorii din aceste locuri să trecem chiar la un parteneriat public-privat
prin aceste asociaţii, astfel încât şi Consiliul Judeţean să aibă venituri proprii cât mai mari.
Cred  că  aceste  locuri  mirifice  vor  genera  oportunităţi  pentru  a  veni  turişti.  Dacă  ne
gândim, distanţele de la aeroport până la aceste locuri sunt undeva între 25 şi 70 de km.
Prin Slatina la Caransebeş, ajung la 40-50 de km, la Poiana Mărului, la fel şi la Muntele
Mic, foarte aproape. Deci, se deschide o oportunitate de a putea declara funcţional acest
aeroport, prin ceea ce se face acum şi aici vroiam să ajung, la această unitate militară de
tip SMURD, pe care Ministerul de Interne o face. Pentru a duce la bun sfârşit acest lucru,
a fost o acţiune pe care noi, Consiliul Judeţean, ne-am străduit să o concertăm astfel ca ea
să intre în linie dreaptă, cum este la această oră. Vreau să subliniez, că de-o importanţă
deosebită pentru acest lucru, a fost implicarea municipalităţii din Caransebeş, personal a
primarului Vela. Şi nu o spun aşa generic! O să o dovedesc cu faptul că, dânsul avea în
folosinţă  un  hangar  şi  l-a  cedat  acestei  unităţi  militare  unde  se  desfăşura  acţiunea
aeroclubului.  Tot  dânsul  avea  în  proprietate,  de  data  asta,  un  teren  unde  era  blocul
alimentar sau aşa ceva, cum intri în aeroport, în stânga. Ca să vină în întâmpinarea acestei
solicitări a Ministerului de Interne, a făcut o investiţie destul de mare, 6 miliarde şi ceva a
costat,  în  jur  de  150 de mii  de  euro,  din bugetul  local.  Astfel,  s-a  făcut  o  divizare  a
terenurilor care din punct de vedere tehnic le solicită Ministerul de Interne, pentru a putea
să facă investiţii.  Aici am concertat noi, mult, cu cel care are concesiunea de acolo. A
durat mai mult ca să ne lămurim şi să se ajungă la o înţelegere, deoarece, dacă intram în
alte proceduri judecătoreşti,  ne ducea la 2 ani. De ce spun că suntem în linie dreaptă?
Pentru  că  la  această  oră,  SC  Aeroportul  a  convocat  prin  Monitorul  Oficial,  AGA,
Adunarea Generală a Acţionarilor,  cu toate că nu toţi  se înţeleg. Spre bucuria noastră,
majoritatea de 75% este „pentru” această acţiune. Urmează ca noi, o comisie, împreună cu
colegul meu, cu domnul Bebe, cu juristul şi aici un rol deosebit l-a purtat şi domnul Darian
Ciobanu,  care  caută  tot  timpul  chestiunile  legale  şi  se  confruntă  aproape cu  mentorul
dânsului,  cu  domnul  Imbrescu,  să  mergem  să  facem  o  înţelegere.  E  bine  să  ştiţi  şi
dumneavoastră, pentru a face investiţia, ei au teoretic nevoie de anumite suprafeţe care,
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într-o anumită interpretare, ar strangula altă activitate de la aeroport. Vor aceste suprafeţe
să fie în patrimoniul dânşilor pentru a putea investi, dar se poate face o înţelegere de liberă
trecere şi de-o parte şi de alta. E necesar de a fi aduse acolo mai multe elicoptere, chiar şi
avion pe pistă. În înţelegere va fi şi dreptul de trecere a unui avion pe pista aceea de care
vă spuneam, pentru avioane turistice, ca să intervină în necazuri mai mari. Sperăm ca şi
aeroportul să fie parţial funcţional. Spun că va fi funcţional, deoarece dânşii, Ministerul de
Interne se obligă să aducă ROMATSA. Ştiţi că este o firmă care dirijează zborurile şi să o
aşeze în acel turn, care este în patrimoniul Consiliului Judeţean. Acestea fiind zise, cred că
am făcut o deschidere pe larg a ceea ce a fost, ce s-a derulat până acum şi ce vrem să fie.
Desigur,  trebuie  să  gândim  ca  în  această  perspectivă  şi  tot  cu  aprobarea  noastră,  să
aprobăm acţiuni aeroportuare pe lângă aceste acţiuni de avioane de capacitate mică. Cam
aceasta a fost!  În continuare, din ce-am spus eu, nu ştiu cât de coerent şi  pe înţelesul
dumneavoastră, dar am încercat să fac un mic istoric, dacă aveţi vreo problemă, vă rog să
interveniţi. Dacă nu, eu o să vă supun la vot. Practic, astăzi preluăm ce ne dă Primăria
Caransebeş, urmând ca în prima şedinţă, să treacă cele 3 zile, să preluăm şi suprafeţele de
la concesionar, care au fost pregătite prin specialişti. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate. 

Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt.
Se aprobă în unanimitate.

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu
sunt. Se adoptă în unanimitate. Vă mulţumesc foarte mult.

*
Se trece la discutarea punctului introdus în procedură de urgenţă  pe ordinea de

zi şi anume: „Proiect de hotărâre privind reorganizarea Comisiei de selecţie şi a celei de
soluţionare a contestaţiilor, precum şi conţinutul anunţului public pentru prima sesiune de
selecţie a ofertelor culturale pentru anul 2014”.

Domnul  vicepreşedinte  Ghiorghioni  Ionesie:  Acum  v-aş  ruga,  aşa  cum  vă
anunţasem în deschidere, să trecem la acest punct cu privire la reorganizarea comisiei.
Pentru aceasta, noi vrem să vă spunem că am gândit-o, aşa cum poate ar fi făcut-o oricare
dintre noi.  O să vă supunem aceeaşi  comisie care a funcţionat şi anul trecut. A fost o
comisie unde n-am avut nici un fel de probleme. Ba mai mult, s-au şi realizat foarte multe
lucruri. Aici sunt pe de-o parte, Comisia de selecţie a ofertelor, a solicitărilor din teritoriu,
Comisia de soluţionare a contestaţiilor, dacă sunt, precum şi anunţul public, cum vă citeam
în deschidere. Pentru Comisia de selecţie, ne amintim de anul trecut, sunt: doamna Oana
Chiriţoiu,  domnul  Lucian  Vernica,  domnul  Ioan  Cojocariu  …,  „La  mulţi  ani”,  3  zile
înainte şi  3 după, este valabil.  Da? Domnul Nicolae Ungar este cunoscut şi  din partea
episcopiei, domnul Daniel Alic, pe care îl cunoaşteţi că e mare…La Comisia de contestaţii
sunt:  doamna  Corina  Chivu,  de  la  compartimentul  de  contabilitate  al  nostru,  domnul
Marius Bulzu,  de la  juridic,  domnul  Viorel  Başag,  colegul  nostru care  astăzi  nu este,
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domnul Nicolae Grindeanu, care a fost, este şi va fi toată cultura de învăţământ a judeţului
Caraş şi domnul Octavian Doclin, care la fel este un cetăţean de onoare, încă neaprobat de
noi,  al  judeţului  Caraş-Severin.  Aş  vrea  să  văd,  dacă  dintre  dumneavoastră  aveţi  alte
opinii? Dacă nu, să dăm drumul la buletinele de vot şi împreună cu colegul meu, să votăm.
Mulţumesc. Trecem la vot.

Se trece la vot în ordinea strigării.
*

Domnul  vicepreşedinte  Ghiorghioni  Ionesie:  Avem încheiat  procesul-verbal  cu
privire la Comisia de selecţie a ofertelor culturale, din hotărârea cu privire la reorganizarea
acestei comisii. Eu v-am citit numele şi acum o să vă spun şi voturile obţinute. Avem şi
voturi contra. Doamna Oana Chiriţoiu, din 28 de voturi, are 26 „pentru” şi două voturi
„contra”. Domnul Lucian Vernica, la fel, are 26 de voturi „pentru” şi două voturi „contra”.
Domnul Cojocariu Ioan are 27 de voturi „pentru” şi 1 vot „contra”. Aveţi „un prieten”!
Sper, că n-aţi votat dvs. Domnul Ungar Nicolae are 26 de voturi „pentru” şi două voturi
„contra”. Domnul Daniel Alic, la fel, are 26 de voturi „pentru” şi două voturi „contra”. Cei
doi au vrut contra! Asta e democraţia şi au fost consecvenţi. La Comisia de soluţionare a
contestaţiilor,  doamna  Corina  Chivu,  la  fel  are  26  de  voturi  „pentru”  şi  două  voturi
„contra”.  Juristul,  Marius  Bulzu are  27 de  voturi  „pentru” şi  1  vot  „contra”.  Domnul
Viorel Başag are şi el 1 vot „contra” şi 27 de voturi „pentru”. Domnul Grindeanu Nicolae,
la fel, are 27 de voturi „pentru” şi 1 vot „contra”. Din asta trebuie să deducem că nu sunt
de la USL, aceştia cu „pentru” şi „contra”. Domnul Octavian Doclin, la fel, are 26 de
voturi „pentru” şi  două voturi „contra”. Spunându-vă acest lucru şi  trecând în hotărâre
numele care le-am citit, vă rog să-mi daţi voie să supun la vot. 

Supun la vot art. 1 al hotărârii. Se aprobă Comisia de selecţie a ofertelor culturale, în
componenţa care am citit-o. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Nu sunt. Mie, de
multe ori, dar n-am avut ocazia să o spun, mi-ar fi drag ca, cei care au fost împotrivă să
zică „da”. 

Domnul consilier Novăcescu Toni: Niciodată! Asta e democraţia. 
Domnul  vicepreşedinte  Ghiorghioni  Ionesie:  Nu  se  poate  să  fie  unanimitate  la

aprobarea hotărârii şi împotrivă la vot! Nu e normal. De ce? Aşa am gândit, aşa…Dar nu
şi-o asumă!

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Suntem oameni politici! 
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Voturile sunt specificate în procedură,

nu poţi să te abaţi. 
Supun la vot  art.2  al  hotărârii.  Se aprobă constituirea Comisiei  de soluţionare a

contestaţiilor,  în  baza  procesului-verbal.  Cine  este  „pentru”?  Împotrivă?  Abţineri?  Se
aprobă în unanimitate.

Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se aprobă
în unanimitate. 

Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se aprobă
în unanimitate. 
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Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se aprobă
în unanimitate. 

Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se aprobă
în unanimitate. 

Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se aprobă
în unanimitate. 

Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Împotrivă? Abţineri? Se
adoptă în unanimitate. 

*
Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume:
4.Întrebări. Interpelări. 
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Rog la „Diverse”, dacă avem….
Domnul consilier Ştefănescu Nicolae: Dacă îmi permiteţi?
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Cum să nu!
Domnul  consilier  Ştefănescu  Nicolae:  Mulţumesc  frumos.  „La  mulţi  ani!”  cu

sinceritate  pentru toţi  cei  prezenţi,  cei  absenţi,  cei  de sus,  cei  de pe pământ.  Am luat
cuvântul  pentru  că  mi-aţi  pronunţat  numele  într-un  context,  e  adevărat,  pozitiv  şi  vă
mulţumesc, domnule preşedinte de şedinţă, domnule prim-vicepreşedinte Ghiorghioni. Am
citit astăzi în presă, un anunţ, care m-a bucurat enorm de mult şi m-a întristat în aceeaşi
măsură.  Paradoxal,  sunt  dator  cu  explicaţii.  După  cum ştiţi,  reabilitarea  sistemului  de
alimentare cu apă mai beneficiază de 109 milioane de euro, pentru reabilitarea reţelelor de
alimentare cu apă, staţii de tratate, staţii de epurare. Când am citit articolul că s-au încheiat
contractele,  m-am bucurat  enorm,  semn  că  vor  intra  nişte  investiţii  în  judeţul  Caraş-
Severin. Când am citit câştigătorii, a început „să-l întrebe Ştefănescu, pe Ştefănescu”, de
ce numai o singură firmă dintre câştigători este din judeţul Caraş-Severin? Dacă vreţi să vă
mărturisesc, este o bătaie a mea, cu mine, în a promova firme din judeţul Caraş-Severin.
Ştiţi  foarte  bine,  că  am făcut  şi  un demers  în  acest  sens,  modificând Legea nr.273,  a
finanţelor publice locale, ca, cei care fac lucrări în localităţile patriei, să-şi deschidă puncte
de lucru în localităţile respective, iar impozitele şi taxele care decurg din aceste fonduri
europene să  rămână la respectivele  localităţi.  Acum, suntem în Uniunea Europeană.  E
adevărat, zicem noi! Pe ce post?  Vedem cu toţii! Dar, nu ştiu, parcă ceva nu …A existat o
zbatere enormă a conducerii  judeţului,  a reprezentanţilor  noştri  în Parlament,  cărora le
mulţumesc, pentru a aduce în judeţul Caraş-Severin, fonduri. Cred că mai trebuie ceva!
Cred că mai trebuie să stăm de vorbă cu oamenii de afaceri din judeţul Caraş-Severin, faţă
de care noi avem o datorie, cum datorie avem faţă de toţi oamenii de afaceri. Să stăm de
vorbă  cu  oamenii  din  judeţul  Caraş-Severin,  cu  oamenii  ca  atare,  pentru  că  acolo  se
creează nişte locuri de muncă. Cred că avem datoria, mai ales fiind vorba de un proiect, la
care  înseamnă  modernizarea  AQUACARAŞ,  la  care  noi  suntem  acţionar  majoritar.
Spuneam că  avem obligaţia,  să  privim cu  foarte  mare  atenţie  aceste  proiecte.  Nu  vă
vorbesc pro dómo, adică, ar trebui să câştige numai din Caraş-Severin. Deşi, sincer să fiu,
eu,  personal,  m-aş  bucura!  Dar,  v-aş  ruga  frumos,  v-aş  ruga  insistent,  să  citiţi  şi
dumneavoastră respectivul anunţ, să vedeţi cine sunt câştigătorii. Să vă uitaţi la Registrul
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Comerţului, să vedeţi ce activitate de fală au şi atunci, probabil, că veţi trăi ceea ce şi eu
trăiesc la ora actuală. Tulburarea n-ar fi aşa de mare, dacă n-aş fi fost iniţiatorul în 2002 a
acestui  proiect  de  modernizare.  Domnule  prim-vicepreşedinte,  domnule  preşedinte  de
şedinţă, vă mulţumesc că aţi fost de acord să îmi exprim aceste gânduri şi sunt absolut
sigur că, cele spuse de mine vă vor pune pe gânduri, dacă nu v-au pus încă şi vă veţi uita
cu atenţie pe aceste documente. Vă mulţumesc frumos. 

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Eu vă mulţumesc, domnule coleg.   
Domnul consilier  Dumitrescu Romeo Traian: Domnule preşedinte de şedinţă, vă

rog să-mi permiteţi. Sunt doctorul Dumitrescu. Stimate colege şi stimaţi colegi, vă salut şi
vă urez din toată inima, multă sănătate, un călduros „La mulţi ani!” şi toţi ce vă doriţi mai
bine în anul 2014. Eu am o intervenţie legată de două puncte, amândouă privind aspecte
prezentate la ordinea de zi. Unu, legat de Aeroportul Caransebeş, unde, înţeleg că în sfârşit
este posibil să avem elicopter, care să deservească de-o manieră foarte rapidă situaţiile de
mare urgenţă. Intervenţia mea este şi datorată, dacă vreţi, unor întrebări ale unor colegi,
persoane din public, din Reşiţa, de ce este stabilit punctul acesta la Caransebeş. Nu-mi
cade mie la îndemână şi nu sunt eu un om tehnic, care să dau răspunsuri adecvate. În orice
caz, eu am vizitat centre din acestea aeronautice, aşa cum spuneţi dumneavoastră, nu este
întâmplător  ce se  întâmplă  la  Caransebeş.  Eu,  aici,  vreau să  vă aduc sincere felicitări
pentru demersurile care le-aţi făcut, ca să se dezvolte într-un loc în care există experienţa
aeronautică. Există cel puţin o dotare şi oamenii, cel puţin tehnici, care să asigure plecările
şi aterizările. Intervenţia mea este legată de faptul că spitalul nr. 1 din Caraş-Severin, este
Spitalul  de  Urgenţă  Judeţean.  Aici,  nu  ştiu  în  ce  măsură,  zona  de  aterizare  aparţine
Consiliului  Judeţean  şi  este  o  filieră  directă  care  priveşte  Spitalul  Judeţean,  respectiv
Consiliul Judeţean. Dacă acest lucru până acum s-a făcut pe Stadionul Gloria sau mă rog,
cum este, ar trebui să luăm în considerare posibilitatea aceasta, ca într-adevăr, să nu mai
existe nici un fel de dubii privind locul şi orarul de funcţionare a unui asemenea spaţiu.
Pentru aceasta, eu intervin de acum, ca să existe această preocupare. Nu a dumneavoastră,
direct,  că  sunt  convins  că  aveţi  un  număr  important  de  colaboratori!  Într-adevăr,
elicopterele  nu  pot  să  plece  oricând  şi  oricum.  Cum  spuneţi,  sunt  vizate  în  această
structură naţională privind culoarele şi orele de zbor, pe de-o parte. Mai ales noaptea, ele
au cu totul o altă posibilitate. Nu ştiu ce elicopter va fi la Caransebeş, dar în orice caz, sunt
unele care noaptea nu pot să funcţioneze. Pe de altă parte, noi, în lumea medicală, suntem
interesaţi ca la orice oră din zi şi din noapte să avem posibilităţile acestea. Mai ales, că este
din ce în ce mai frecventă agresivitatea, în special cea rutieră şi există cazuri la limită în
care pacienţii ar putea fi salvaţi, dacă există aceste mijloace de transport ultrarapid. Cu alte
cuvinte,  încă  odată  spun,  vă  rog,  să  încercăm să  stabilim pentru  interesul  Consiliului
Judeţean,  respectiv  Spitalul  Judeţean,  terenul  clar  şi  orarul  de  funcţionare,  pe  care
elicopterul  poate  să  vină şi  să  plece în  condiţii  de siguranţă,  indiferent  de  timp şi  de
anotimp. Este foarte simplu când este un anotimp primăvăratic şi este cu totul altceva,
când afară e un vânt de o sută la oră şi este pe înserate sau soarele încă nu a răsărit. Aici
sunt problemele mari, pentru problemele tehnice. A doua chestiune, legată de cultură, vă
informez că la Biserica Romano-Catolică, a fost adusă o orgă clasică în valoare de peste
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200 de mii de euro. Această orgă a fost adusă dintr-o biserică din Elveţia, cu care acest
aşezământ romano-catolic din Reşiţa are legături preferenţiale şi trebuie să-l felicităm pe
preotul Ciubotariu Simon,  care are această legătură. Orga a fost  adusă gratuit.  Ba mai
mult, săracul preot a dat din banii lui ca să poate face demersurile necesare, să se ducă
acolo şi să ajute la transportarea ei, dar ea trebuie pusă în funcţionare. Pentru a funcţiona,
sunt necesari oameni tehnici,  care se pricep,  aşa cum s-a întâmplat  la Biserica „Maria
Zăpezii” şi care a fost montată de persoane cunoscătoare din judeţul Târgu Mureş, înţeleg.
Suma necesară pentru a putea fi pusă în funcţie, este undeva la 7000 de euro. Eu fac apel
în primul rând la membrii noştri din Consiliu, care sunt deja votaţi şi aprobaţi în comisia
aceasta.  V-aş  ruga  dacă  se  poate,  că  această  orgă  este  deja  adusă,  s-a  construit  deja
platforma,  dar  trebuie  montată.  Unul din argumentele  mele,  chiar  vis-a-vis de ceea ce
poate să ofere Caraş-Severinul, este chiar festivalul de orgă la care judeţul nostru participă
an de an. Ar fi foarte frumos să continuăm această participare şi încunoştinţare, nu numai
la nivel de regiune sud-vest, ci şi la nivel european, pentru că vin şi concertează din toată
Europa şi chiar din Statele Unite. Să ştie că există Reşiţa, care este posibil să o includem
într-un cerc din acesta de cultură şi spiritualitate mondială! Deci v-aş ruga, să sprijiniţi
acest domeniu cultural pe cât posibil şi cât mai repede vă stă la dispoziţie. Vă mulţumesc.

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Mulţumim foarte mult. Îmi daţi voie
cât  pot  eu,  să  vă  dau  şi  răspunsul.  Cum să  vă  spun?  Locul  ales,  aeroportul,  l-a  ales
Ministerul de Interne, deoarece se formează o unitate militară, care avea nevoie de această
infrastructură. Desigur, în momentul în care faci o investiţie, cauţi unde este mai ieftin să o
faci, cu privire la achiziţia terenului, cu privire la infrastructura existentă. Ei, la aeroport,
deocamdată au totul. Au hangar, au clădirea pentru birouri, au pistă, au loc de aterizare a
elicopterului, numai să aterizeze, au pista de avion în situaţii de forţă majoră. Şi normal că
au ales acest loc! Desigur, nu se pune problema. O să vedem, cu domnul Iova, discutăm cu
domnul Ciobanu, să gândim un loc de aterizare în Reşiţa, cu avizul Consiliului Judeţean.
Nu e vorba de ore! Oricând, chiar şi dacă se joacă un meci de fotbal,  dacă trebuie se
opreşte. Să vedem acel stadion „cine îl păstoreşte, cum îl păstoreşte” sau altul, ca să poată
să vină elicopterul de la Caransebeş. Cât face? 20 de minute, până aici. E foarte binevenită
propunerea şi o să încercăm să o şi implementăm în procedură.  La a doua, sunt întru totul
de acord. Ba mai mult, cunoscându-vă înclinaţia spre muzică şi chiar vă felicit, pentru că
am participat când aţi avut o intervenţie. E totul în regulă, dar nu putem vorbi sau scrie.
Sunt nişte documente procedurale care trebuie întocmite.  E vorba de aceea cerere care
trebuie întocmită de către domnul Ciubotariu sau cum aţi spus şi veniţi dumneavoastră cu
dânsul.  Modele  de  cerere  să  găsesc  la  noi,  la  financiar,  la  domnişoara  Gina.  Vi  se
înmânează un set, dânsul completează acea cerere şi vine la comisie. Doar aşa se poate!
Bine? Vă mulţumesc. Dacă mai este cineva? Domnul Cojocariu. 

Domnul consilier  Cojocariu Ioan: Referitor la primul punct, cu elicopterul, vreau
să vă spun că au fost 4 candidaturi. Deci, cum spunea domnul preşedinte de şedinţă, nu ne-
a fost uşor să-i convingem, să aleagă măcar Caransebeşul, vis-a-vis de Caraş-Severin. Erau
şi  alte  judeţe  care  ar  fi  vrut  ca  această  unitate  specială  de  aviaţie,  care  nu face  doar
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SMURD… El face de la supravegherea graniţei,  până chestiuni de dirijare, circulaţie şi
altele. Este o unitate specială a Ministerului de Interne, care face şi SMURD printre altele.

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Face numai SMURD!
Domnul  consilier  Cojocariu  Ioan:  În  prima  parte!  Eu  vă  spun  cum  se  pune

problema acestei unităţi speciale. M-am ocupat de treaba aceasta, nemijlocit! Ea va fi o
unitate specială  a  Ministerului  de Interne,  care  face şi  SMURD. Contează  foarte  mult
dotarea şi noi i-am oferit aproape tot ce ne-a cerut, ajungând să le asigurăm aproape cea
mai frumoasă unitate de aviaţie din tot ce au ei ca inspectorat al ministerului. Şi gratuit!
Pentru că atunci, domnul Vela a venit şi a spus: „Vă fac asta, asta…,  Consiliul Judeţean
vă dă asta şi vă punem asta la dispoziţie,  ca să alegeţi Caraş-Severinul!” Am mai fost
odată în situaţia asta şi s-a dus la Arad. 

Domnul  vicepreşedinte  Ghiorghioni  Ionesie:  Ei,  nu.  Puteai  să  oferi  ce  vroiai
dumneata, că unitatea era din Arad!

Domnul consilier Cojocariu Ioan: Bine, atunci era altă... În schimb pentru Reşiţa,
este foarte bine cum aţi pus problema, să se caute acest loc care să fie degajat, măcar două
rotoare să aibă şi să-i puneţi balizajul. Dacă el va avea balizajul pentru a asigura zborul de
noapte, atunci operativitatea se asigură şi poate să meargă, să zicem, la orice minut din zi
şi  din noapte.  Dar  să  i  se  pună balizaj,  ca  să  poată  să  vină şi  la  zborul  de noapte  şi
delimitat.

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Poate vii şi dumneata acolo...
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Dacă trebuie, voi veni şi la aşa ceva. La punctul

2, unde aţi vorbit despre orgă, vă sugerez să luaţi din piaţa internă, pentru că şi eu am o
orgă la Biserica Evreiască din Caransebeş, o orgă clasică. Dacă vreţi să aveţi un preţ mai
mic, vă adresaţi centrului de formatori în cântări de orgă de la Săcele. Acolo se formează,
prin biserica reformată. Şi la Cisnădie, au acordori şi montatori de orgă! Deci cereţi oferta
şi o să vedeţi că sunt preţuri mult mai mici, faţă de tot ce se găseşte. 

Doamna consilier Turnea Iustina: Vă mulţumim, domnule vicepreşedinte.
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Auziţi, vă mulţumeşte că m-aţi lăsat.
Domnul  vicepreşedinte  Ghiorghioni  Ionesie:  Vă  mulţumesc  şi  declar  închise

lucrările şedinţei.
Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie.

         VICEPREŞEDINTE,                                            SECRETARUL JUDEŢULUI,

           Ghiorghioni Ionesie                                                         Ion Imbrescu

FP/FP/ 1 ex.
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